
ZÁPIS ze zasedání Studijní komise Akademického senátu FSV UK
čas konání: 9. 6. 2023, 11:00-12:30
místo: online
přítomni: Michal Červinka, Michael Drašar, Tomáš Košek, Petra Koudelková, Magdalena
Mouralová, Tomáš Popov, Lucie Poslušná, Martin Štoll
Omluveni: Daniel Saifrt, Kristýna Sluková
hosté: Malvína Krausz Hladká

Body jednání:

1. Hodnocení doktorských programů

M. Štoll seznámil kolegy a kolegyně s tím, že na základě podnětu M. Červinky
požádal proděkana T. Cahlíka o zprávu o hodnocení doktorských programů, ten je
ochoten ji přednést, ale v tuto chvíli je na dovolené v zahraničí, tedy tuto agendu
přesouváme na zářijové setkání komise. Požadavek vychází z povinnosti informovat
o výsledcích hodnocení akademický senát dle OD 39/2018 čl 4 odst 7.

2. Směrnice o prospěchových stipendiích FSV UK

Paní proděkanka M. Krausz-Hladká představila materiál a minimální změny, které v
něm oproti loňskému roku nastaly. Podstatné je, že výše prospěchových stipendií
zůstává, jakkoli i paní proděkance se zdá tato výše nízká, ale odráží to stav “na účtě”
určených pro stipendia - jeho zdrojem jsou poplatky za prodlužování studia, což se
(také díky opatřením univerzity během covidu) radikálně snížilo.
Následovala diskuse:

- proč nejsou prospěchová stipendia odstupňována, jako tomu bylo dříve
(Košek),

- proč jsou zvláště zvýznamněna stipendia za sportovní reprezentaci, tj. čím je
sport takto nadřazen nad ostatní aktivity - umělecké, dobrovolnictví apod.
(Štoll, Mouralová)

- zda vůbec oceňovat tímto způsobem účast na kláních, kde studenti/tky
reprezentují spíše sebe a nejedná se např. pouze o meziuniverzitní nebo
univerzitní sportovní události (Mouralová, Štoll),

- zda by nebylo správnější nechat takto fixně definovat sportovní reprezentaci
školy právě na meziuniverzitních podnicích a ostatní nenechat ve formě
rozhodnutí příslušného proděkana, podobně jako tomu je za “občanský čin”.

M. Štoll se také zeptal, co je “směrnice” za formu a jaký to má vztah k jiným formám
(OD, rozhodnutí apod.). M. Krausz Hladká vysvětlila, že je to nová forma, se kterou
přichází pan tajemník fakulty a že je možné se ho zeptat na plénu.

3. Změny podmínek přijímacího řízení

Paní proděkanka M. Krausz Hladká informovala studijní komisi o tom, že v září
přijdou na pořad dne opět Podmínky přijímacího řízení. M. Červinka, který se připojil
k jednání později, k tomu dodává, že z hlediska PR fakulty je rozhodování velmi
nešťastné, protože už v září je žádoucí mít hotové různé tiskoviny a jiné formy



komunikace, které před schválením plénem nelze vytvořit. Navrhuje, aby se v
příštím roce červnové zasedání senátu posunulo na konec června, o 14 dní by
se garantům zkrátilo období pro změny a plénum by tak mohlo tyto podmínky
schvalovat již v červnu. Ostatní členové komise tuto myšlenku podpořili a
nadnesou ji jako téma na plénu.

4. Kulatý stůl AI II - pokračují výzvy

Krátce, jako úspěšná, byla zhodnocena druhá akce Studijní komise o AI, která se
konala v Jinonicích 30. 5. 2023, na které se jako hosté účastnili prorektor prof. L.
Krištoufek a L. Kučerová z prg.ai.

5. Kooperace Studijní komise a Pracovní skupiny pro rozvoj pedagogických
kompetencí

M. Červinka, M. Mouralová, M. Pečená a M. Štoll se zúčastnili jednání nového
poradního orgánu děkana Pracovní skupiny pro rozvoj pedagogických kompetencí
22. 5. 2023. Řada agend je podobných, je tedy možné podnikat řadu kroků ve
vzájemné synergii.

6. Různé

L. Poslušná vznesla dotaz, zda Studijní komise bude pokračovat v pořádání
kulatých stolů týkajících se i jiných témat, než AI - a naváže na předchozí aktivity. K
tomu je jistě vůle, je třeba si definovat témata, která si kulatý stůl zaslouží.

S tím souvisí koncepční aktivity Studijní komise, na zářijové zasedání by bylo
vhodné si položit na stůl témata, kterými se chce komise do konce svého
funkčního období zabývat - mj. i témata kulatých stolů, ale také jednotná úprava
sylabů, způsoby ukončování kurzů, midtermy apod.

M. Červinka vypracoval zatím soukromý materiál, který poslal panu děkanovi, který
navrhuje sjednocení různých opatření týkajících se studijní agendy, které se v průběhu
let dokonce staly i protichůdnými. Již tři týdny čeká na odpověď.

M. Červinka navrhuje společně s třemi proděkany (Krausz Hladká, Bednařík, Cahlík)
stanovit jasný harmonogram, v kterém období se co pravidelně schvaluje a předkládá,
aby všichni věděli, kdy jaké téma je vhodné na Studijní komisi a plénu AS FSV UK
diskutovat. (Netýká se samozřejmě akreditací, které přicházejí nepravidelně.)

M. Drašar nadnesl opět otázku “povinné účasti studentů ve výuce”. U nich na institutu
je to podstatné téma. Kolegové diskutovali nad vazbou na “právo studenta účastnit se
výuky” a možností učinit z toho povinnost, a nad specifickou definici seminářů a
možnostmi jejich hodnocení. M. Červinka nakonec uvedl, že i toto se řeší v materiálu,
který zaslal panu děkanovi.

Studijní komise se usnesla, že na plénu vznese dotaz na pana děkana, proč jsou
všichni zaměstnanci CJP zařazeni do pozice L1, když to neodpovídá popisu této
pozice, neboť nezřídka garantují předměty, které ve studijních programech fakulty



plní roli povinných předmětů? To je typicky činnost pro L2. Pokud by to bylo
možné, studijní komise by uvítala jejich přesun do pozice L2, zejména s ohledem
na členství v akademické obci fakulty.

Další termíny zasedání budou (ONLINE)
budou určeny prostřednictvím Doodle v září v návaznosti na rozvrhy

Zapsal 10. 6. 2023 M. Štoll, korektura všichni členové komise


